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R E V I Z I J A 
-OPŠTINA LEPOSAVIĆ- 2020-2 

 
 

1. Kako se rezultira rad opštine Leposavić? 
Rad i rezultati opštine Leposavić aredsirani su u Izveštaju Nacionalne 

kancelarije revizije za 2019. godinu.. Što se tiče izveštaja NKR opština Leposavić je 
za 2019. godinu imala 5 preporuka od strane NKR. 

 Ako se osvrnemo na predhodne godine i probleme sa kojima se suočavala 
opština Leposavić, imali smo izuzetan napredak. Moram da se osvrnem na predhodne 
godine kada je sadašnje rukovodstvo opštine Leposavić, nakon preuzimanja 
rukovodjenja nad opštinom nasledilo dugove u iznosu od 4.6 miliona evra. Tada, za 
2017. godinu NKR je adresirala prema opštini Leposavić 17 nalaza i dala kvalifikovano 
mišljenje.  

Već sa 2018. godinom novo rukovodstvo je uprkos nedostatku sredstava za 
kapitalne projekte uspelo da rad opštine Leposavić, koliko toliko vrati u Zakonske 
okvire, pa je za 2018 godinu NKR prema opštini Leposavić adresirala 10 nalaza.  

Kao što sam predhodno napomenula tokom 2019. godine opština Leposavić je 
ostvarila još veći napredak gde je NKR adresirala 5 preporuka.  

 
2. Kako ocenjujete saradnju sa NKR? 
Što se tiče saradnje NKR i opštine Leposavić on je u predhodnom periodu bio 

izuzetan. S obzirom da je opština Leposavić imala problem sa nedostatkom 
dokumentacije, službenici NKR su uspeli da nam dostave sve od dokumentacije što 
su posedovali a odnosilo se na rad opštine Leposavić. Takodje, su svojim savetima, 
puno pomogli rukovodstvu opštine Leposavić prilikom sprovodjenja preporuka. 

 
3. Kakvi su Vaši institucionalni kapaciteti za rad? 
Opština Leposavić poseduje institucionalne kapacitete za rad i normalno 

funkcionisanje. Imamo formirano pored kabineta gradonačelnika i 12 direktorata.  
 
4. Da li ste usvojili planove protiv prevara i rizika? 
Opština Leposavić je 2019. godine uradila Pravilnik a na osnovu njega i plan 

upravljanja rizicima i istog se pridržava. 
 
5. Da li postoji sudski epilog protiv ljudi za koje postoji osnovana sumnja 

da su u predhodnim godinama prekršili Zakon o budžetiranju i 
zloupotrebili svoj položaj? 

Nakon prinudne naplate od strane privatnog izvršitelja kada je opštini 
Leposavić sa ekonomske kategorije Kapitalni troškovi prinudno naplaćen celokupan 
iznos predvidjen za Kapitalne projekte. Gradonačelnik, g-din Zoran Todić, je formirao 
komisiju sastavljenu od stručnih kadrova koja je utvrdila procent realizacije svakog 
kapitalnog projekta za koji je izvršena prinudna naplata. Pored toga, angažovana je i 
privatna revizorska kompanija iz oblasti gradjevine koja je takodje dala svoj izveštaj. 
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Na osnovu svih relevantnih podataka, opština Leposavić je 2018. godine podnela 
krivičnu prijavu protiv odgovornih lica. Odeljenje za privredni kriminal se ovim 
problemom bavilo više od godinu dana, nakon čega je 2019. godine predmet prebačen 
u specijalno tužičaštvo za organizovani kriminal u Prištini. Koliko je nama poznato 
optužnice protiv odgovornih lica još uvek nisu podignute. Na žalost, celokupna istraga 
nije sprečila privatnog izvršitelja da sa računa opštine Leposavić naplati i celokupan 
iznos sredstava predvidjenih za kapitalne projekte u 2019. godini, kao i da se izvrši 
pokušaj prinudnih naplata još nekih putnih pravaca i zatezne kamate.  

 
6. Kakve su ocene revizije o izvršenju budžeta za 2019. godinu? 
Što se tiče izvršenja budžeta opštine Leposavić, ja ne mogu da pričam o 

izvršenju kapitalnih projekata jer je najveći deo budžeta predvidjen za njihovu 
realizaciju upravo prinudno naplaćen od strane privatnog izvršitelja. Što se tiče ostalih 
sredstava, opština Leposavić je imala izuzetno visok procent izvršenja budžeta. Mislim 
na iznos od preko 90%. 

 
7. Možete li da napravite paralelu izmedju budžeta ranijih godina i 2019 

godine i da li je postojalo poteškoća u realizaciji? 
Naravno da mogu da napravim paralelu. Vratiću se na 2018 godinu, kada nismo 

imali, apsolutno ni jedan cent za realizaciju kapitalnih projekata, a očekivanja gradjana 
opštine Leposavić su velika. Moram da napomenem da je opština Leposavić, 
teritorijalno treća po veličini opština na Kosovu i onda dodjete u situaciju da nemate 
sredstva na naspete jednu ulicu koju je npr. odnela kiša. Morali smo da ulazimo u 
dugove svesno, čak u nekim situacijama da svesno kršimo Zakonske procedure da bi 
uspeli koliko toliko da izadjemo u susret našim gradjanima. Već tokom 2019. godine 
uspeli smo da dobijemo izvesna sredstva preko Memoranduma sa resornim 
Ministarstvima, kao i ogroman iznos sredsstava od Vlade Republike Srbije i 
Kancelarije za Kosovo i Metohiju pa smo uspeli da izadjemo u susret našim 
gradjanima. Stanovništvo opštine Leposavić je bilo upoznato sa problemima 
rukovodstva opštine pa su za iste i imali razumevanja. Iako se ovo odnosi na rad 
opštine Leposavić za 2019. godinu ja moram da napomenem da opština Leposavić u 
2020. godini nije imala dugove i da je u ovoj godini izvršenje budžeta izuzetno što se 
vidi i realizacijom projekata na terenu. 

 
8. Da li su prevodi na srpski jezik boljeg kvaliteta i da li je komunikacija 

sa institucijama u Prištini na boljem nivou u odnosu na prošlu godinu? 
Ima li razumevanja i prilagodjavanja institucija potrebama Vaše 
opštine? 

Što se tiče prevoda na srpski jezik od strane NKR, uvek su bili profesionalni što 
se tog pitanja tiče. Veći problem imamo sa Ministarstvom Finansija i ostalim 
Ministarstvima sa kojima ostvarujemo saradnju. Ja ovde mogu da pričam o 
problemima sa kojima se suočavam ja i moja služba. Bilo koji problem da se odnosi, 
mi dopis šaljemo na dva jezika. Odgovor uglavnom dobijamo isključivo na albanskom. 
Ja ovim putem ne želim da potcenjujem nikog, ali veliki broj službenika koji rade na 
pomoćnim stolovima u Ministarstvu Finasija ne poznaju ni jedan drugi jezik osim 
albanskog. Još jedan problem sa kojim se suočava naša opština, kao i opštine Zvečan 
i Zubin Potok jeste nedostatak pečata. Kao što Vam je poznato briselskim 
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sporazumom definisano je da naše opštine ne koriste pečat i da je potpis 
gradonačelnika dovoljan. Medjutim, veoma često nailazimo na problem odbijanja 
obrade naše dokumentacije i Zahteva upravo iz razloga jer nemamo pečat. To je 
političko pitanje, ja kada dodjem kao Glavni finasijski službenik u neko odeljenje u 
Prištini, meni je potrebno da se taj naš Zahtev obradi, a ne da se bavim politikom i ko 
je to tada potpisao i dogovorio. A verujte mi, da nam se problemi dešavaju na najvišem 
vrhu, kod onih koji veoma dobro poznaju sporazum. 

 
9. Da li izveštaj NKR ima uticaj na budžetiranje za narednu godinu i u kom 

procentu uspevate da ispunite sve preporuke? 
Kao što sam Vam u prvoj tački napomenula opština je za 2 godine sa 17 

preporuka i kvalifikovanog mišljenja došla na 5 preporuka i nekvalifikovano mišljenje. 
5 preporuka koje naša opština ima su preporuke koje se uglavnom odnose na političke 
probleme koji ne mogu tako brzo i tako lako da se reše. Problem naplate poreza na 
imovinu je problem koji se provlači godinama i koji nije lako realizovatni ni za jednu, ni 
za dve pa čak ni za tri godine. Potrebno je ići kortak po korak da bi smo uspeli neke 
preporuke da otklonimo. Uprkos tome opština je ipak uspela da u 2020. godini 
sprovede dve preporuke i treću delimično. Na žalost izveštaj NKR ne utiče na 
budžetiranje za narednu godinu. Jedini čemu može da doprinese izveštaj NKR je da 
opština ima veće šanse da konkuriše za donacije kod medjunarodnih institucija. 

 
10. Znamo da je budžet za 2021 godinu znatno umanjen. Kao razlog je 

navedena epidemija virusa Covid-19. Da li je razlog za smanjenje 
budžeta samo taj ili se možda razlozi kriju i u neispunjavanju 
preporuka revizora? 

Što se tiče budžeta za 2021. godinu, on je manji za iznos veći od 500.000 evra. 
To je za jednu opštinu jako veliki iznos. MF je prosto skinulo taj iznos i nateralo nas je 
da se uklopimo u nemoguće. Naša opština će tokom 2021. godine veoma teško uspeti 
da isplati plate svim radnicima, o otpremninama prilikom odlaska u penziju ili 
eventualnim isplatama jubilarnih nagrada ne želim ni da pričam. 

 Ovo nije prvi put da je opština Leposavić oštećena što se tiče budžeta. Poznato 
Vam je da se budžet obračunava po formuli, broja stanovnika, veličini teritorije, broja 
manjina i sl. Po ovoj formuli opštini Leposavić je dodeljen budžet za 13000 stanovnika, 
a pri tom samo u Ministarstvu unutrašnjih poslova je izdato ličnih karti za punoletne 
gradjane preko 13000. Mi smo pokušavali godinama da ispravimo ovu nepravdu, 
medjutim, ne nailazimo na razumevanje od strane institucija u Prištini. MF se navodno 
rukovodi podacima koje dobijaju od agencije za statistiku, koja očigledno ne radi dobro 
svoj posao. Kako može tri godine da bude potpuno isti broj stanovnika? To čak ni u 
teoriji nije izvodljivo. 

 
Pored svih gore navedenih problema, mogu da kažem da opština Leposavić 

ima odlično rukovodstvo i profesionalni tim koji radi, zato i jesmo u rangu opština koje 
veoma dobro funkcionišu. A to upravo dokazujemo i izveštajima koje NKR objavljuje 
prema našoj opštini. Nije lako krenuti od 4.6 miliona evra ispod nule i doći na poziciju 
na kojoj se nalazimo upravo sada.  

mailto:office@acdc-kosovo.org
http://www.acdc-kosovo.org/

